
 
KLAIPĖDOS REGIONO PLĖTROS TARYBOS KOLEGIJA 

 

 POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

  

 

2024 m. rugpjūčio 14 d. Nr. K/P-8 

Klaipėda 

 

 

 Klaipėdos regiono plėtros tarybos kolegijos (toliau – Kolegija)  posėdis žodinės 

procedūros tvarka įvyko 2024 m. rugpjūčio 6 d. 10.00–11.35 val. Šilutės rajono savivaldybės tarybos 

Didžiojoje posėdžių salėje, adresu Dariaus ir Girėno g. 1, Šilutė, bei nuotoliniu būdu MS Teams 

platformoje. 

 Klaipėdos regiono plėtros tarybos administracija (toliau – Administracija) 2024 m. 

liepos 30 d. Kolegijos narius apie posėdžio sušaukimą informavo elektroniniu paštu, pateikiant 

posėdžio darbotvarkę ir informaciją posėdyje numatomais svarstyti klausimais. 

 

 Posėdžio pirmininkai: Darius Jasaitis, Neringos savivaldybės meras, Kolegijos 

pirmininko pavaduotojas¹, ir Arvydas Vaitkus, Klaipėdos miesto savivaldybės meras, Kolegijos 

pirmininkas². 

 Sekretorė: Deimantė Martinkienė, Administracijos vyresnioji specialistė. 

 

 Posėdyje dalyvavo 14 iš 17 Kolegijos narių: 

1. Raimundas Daubaris,  Klaipėdos rajono savivaldybės tarybos narys; 

2. Jolanta Girdvainė, Kretingos rajono savivaldybės tarybos narė; 

3. Stasys Gutautas, Skuodo rajono savivaldybės meras; 

4. Darius Jasaitis, Neringos savivaldybės meras; 

5. Ignas Jonušas, Skuodo rajono savivaldybės tarybos narys; 

6. Antanas Kalnius, Kretingos rajono savivaldybės meras; 

7. Steponas Kazlauskas, Šilutės rajono savivaldybės tarybos narys; 

8. Vytautas Laurinaitis, Šilutės rajono savivaldybės meras; 

9. Bronius Markauskas, Klaipėdos rajono savivaldybės meras; 

10. Ramūnas Mika, Klaipėdos miesto savivaldybės tarybos narys; 

11. Algimantas Šniepis, Klaipėdos miesto savivaldybės tarybos narys; 

12. Arvydas Vaitkus, Klaipėdos miesto savivaldybės meras³; 

13. Vaidas Venckus, Neringos savivaldybės tarybos narys; 

14. Julius Tomas Žulkus, Palangos miesto savivaldybės tarybos narys. 

 

_______________________ 

¹ Posėdyje pirmininkavo 1, 2 ir 4 darbotvarkės klausimams. 

² Posėdyje pirmininkavo 3, 5, 6 ir 7 darbotvarkės klausimams. 

³ Posėdyje nedalyvavo 1, 2 ir 4 darbotvarkės klausimų svarstymo metu. 
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Posėdyje nedalyvavę Kolegijos nariai: 

1.  Andrius Dobranskis, Klaipėdos miesto savivaldybės tarybos narys; 

2.  Arūnas Tuma, Klaipėdos miesto savivaldybės tarybos narys; 

3.  Šarūnas Vaitkus, Palangos miesto savivaldybės meras. 

 

 Vadovaujantis Klaipėdos regiono plėtros tarybos kolegijos darbo reglamento⁴ 56 punktu, 

posėdis laikomas teisėtu, kvorumas yra. 

 

 Kiti dalyviai: 

 1. Rita Vanagienė, Šilutės rajono savivaldybės administracijos vyriausioji specialistė – 

kalbos tvarkytoja; 

 2. Daiva Žebelienė, Šilutės rajono savivaldybės vicemerė; 

 3. Loreta Pakalniškienė, Šilutės rajono savivaldybės administracijos Mero ir tarybos 

veiklos administravimo skyriaus vedėja; 

 4. Toma Tuzovaitė-Markūnienė, Klaipėdos rajono savivaldybės mero patarėja; 

 5. Dalia Makuškienė, Administracijos direktorė; 

 6. Jovita Michniovienė, Administracijos ekspertė; 

 7. Audronė Aužbikavičiūtė, Administracijos vyriausioji specialistė; 

 8. Deimantė Martinkienė, Administracijos vyresnioji specialistė. 

 

 

 DARBOTVARKĖ: 

 1. Dėl Kolegijos posėdžio darbotvarkės tvirtinimo. 

 2. Dėl AB „Energijos skirstymo operatorius“ bendradarbiavimo su savivaldybėmis. 

 3. Dėl Klaipėdos regiono plėtros tarybos 2023 m. kovo 10 d. sprendimo Nr. K/S-10 „Dėl 

2022–2030 m. Klaipėdos regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimo. 

 4. Dėl atstovų delegavimo į Europos Sąjungos Regionų komitetą. 

 5. Dėl išvados pateikimo Klaipėdos regiono plėtros tarybos visuotiniam dalyvių 

susirinkimui dėl Klaipėdos regiono plėtros tarybos administracijos direktoriaus darbo apmokėjimo 

sistemos aprašo pakeitimo. 

 6. Dėl pasiūlymo Klaipėdos regiono plėtros tarybos visuotiniam dalyvių susirinkimui dėl 

priemokos Administracijos direktoriui skyrimo pateikimo. 

 7. Dėl kitų klausimų aptarimo. 

 

 1. SVARSTYTA. Kolegijos posėdžio darbotvarkės tvirtinimas. 

  

 Darius Jasaitis paklausė Kolegijos narių, ar turi pastabų ir pasiūlymų dėl posėdžio  

darbotvarkės. Kolegijos nariai pastabų ir pasiūlymų nepateikė. Pirmininkas žodį suteikė Vytautui 

Laurinaičiui, kuris padėkojo atvykusiems Kolegijos nariams ir palinkėjo gero darbo.  

______________________ 
 ⁴ Klaipėdos regiono plėtros tarybos kolegijos darbo reglamentas, patvirtintas Klaipėdos regiono plėtros 

tarybos steigiamojo susirinkimo 2020-12-02 sprendimu „Dėl Klaipėdos regiono plėtros tarybos kolegijos 

darbo reglamento patvirtinimo“ (Klaipėdos regiono plėtros tarybos visuotinio dalyvių susirinkimo               

2024-07-02 sprendimo Nr. V/S-5 redakcija). 
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 Pirmininkas paprašė balsuoti dėl posėdžio darbotvarkės tvirtinimo, darbotvarkė patvirtinta 

bendru sutarimu. 

  

 NUTARTA. Patvirtinti Kolegijos posėdžio darbotvarkę. 

 

 2. SVARSTYTA. AB „Energijos skirstymo operatorius“ bendradarbiavimas su 

savivaldybėmis. 

 Pranešėjas – Ovidijus Martinonis, AB „Energijos skirstymo operatorius“ (toliau – ESO) 

Tinklų vystymo tarnybos vadovas. 

 

 Ovidijus Martinonis nuotoliniu būdu per MS Teams platformą Kolegijos nariams pristatė 

pranešimą apie ESO bendradarbiavimą su savivaldybėmis, aptardamas šias temas: išmaniosios 

apskaitos diegimas, įgyvendintos ir planuojamos tinklo investicijos regione, objektų prijungimo prie 

elektros tinklo įmokos apskaičiavimas, atsinaujinančių išteklių (saulės) prijungimo prie ESO tinklų 

naujienos, įkrovimo stotelių prijungimas ir parama regiono savivaldybėms. 

 Aptardamas išmaniųjų skaitiklių diegimo projektą visoje Lietuvoje, pranešėjas informavo, 

kad projektas vyksta pagal planą. Iki kitų metų pabaigos planuojama įdiegti apie 1,2 mln. skaitiklių, 

iki šios dienos yra įdiegta 76 % išmaniųjų skaitiklių. ESO atstovas akcentavo, kad nuo š. m. liepos   

1 d. skaitiklių keitimą atlieka tik ESO darbuotojai, o ne rangovai. Išmanieji skaitikliai turi metrologinę 

patikrą ir yra sertifikuoti. Vartotojai prieš skaitiklių keitimą yra informuojami įvairiomis ryšio 

priemonėmis: SMS pranešimu, el. paštu arba telefonu.  

 Klaipėdos regione ESO turi pakeisti daugiau kaip 110 tūkstančių vienetų skaitiklių, iki šios 

dienos jau yra pakeista 63 %  skaitiklių, daugiausiai yra pakeista Šilutės rajono savivaldybėje         

(77,1 %) ir Palangos miesto savivaldybėje (66,3 %). 

 Pristatydamas įgyvendintas ir planuojamas elektros tinklo investicijas, pranešėjas 

informavo Kolegijos narius, kad 2024 m. ESO planuoja rekonstruoti apie 613 km tinklo, tam yra 

skirta 60,4 mln. Eur. Šiais metais iš viso planuojama nuteisti apie 1588 km tinklo.  

 Ovidijus Martinonis pateikė rekomendacijas dėl sąmatinių projektų skaičiavimo, aptarė 

prijungimo prie elektros tinklų tvarką, įsigaliojusią nuo 2024 m. balandžio 1 d., bei prisijungimo prie 

elektros tinklų įkainių pokytį, įregistruotų įkrovimo stotelių prieigų skaičių savivaldybėse ir įkrovimo 

stotelių įrengimo kompensavimo tvarką. 

 Darius Jasaitis padėkojo pranešėjui už pristatymą ir paklausė, ar fiziniai asmenys gali 

pasinaudoti pristatyta ESO skaičiuokle, norint gauti informacijos ne tik dėl įkainių, bei ir dėl galios 

padidinimo. Ovidijus Martinonis atsakė, kad skaičiuoklėje, nurodžius konkretų objekto numerį, 

pateikiama informacija, kiek kainuos papildomi kilovatai nurodytam objektui. 

 Bronius Markauskas pakomentavo, kad urbanizuotose teritorijose naujas vartotojas, 

norėdamas prisijungti prie tinklo, turi susimokėti ne tik skaičiuoklėje nurodytą sumą, bet ir už pastotės 

išplėtimą, todėl suma ženkliai padidėja. Klaipėdos rajono savivaldybės meras pateikė nuomonę, kad 

ESO turėtų svarstyti dėl transformatorinių galios didinimo. Bronius Markauskas aptarė pagrindinę 

priežastį, kodėl audros metu yra nutraukiamas elektros tiekimas, tai – medžių nuovartos, taip pat 

pasiteiravo dėl elektros tinklų apsaugos zonų išplėtimo ir galimybės medžius išpjauti didesniu 

perimetru. Ovidijus Martinonis į klausimą dėl pastočių ir transformatorinių keitimo atsakė, kad pagal 

galiojančius teisės aktus, tiesiant naują tinklą ir prijungiant naują vartotoją,  sąnaudos yra dalinamos 

per pusę, iš kurių viena dalis tenka naujam vartotojui, o kita dalis patenka į tarifą, t. y. tenka visiems 
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likusiems Lietuvos gyventojams. Ovidijus Martinonis kaip pavyzdį pateikė kaimyninę šalį Latviją, 

kurioje taikomas toks pat reguliavimas, kai sąnaudos dalinamos per pusę. Atsakydamas į antrąjį 

Broniaus Markausko klausimą, ESO atstovas informavo, kad šiandien ESO vadovybė susitinka su 

Lietuvos Respublikos Ministre Pirmininke Ingrida Šimonyte ir Lietuvos Respublikos aplinkos 

ministru Simonu Gentvilu aptarti audros padarinių klausimo, padiskutuoti dėl šiuo metu nustatytų 

elektros tinklų apsaugos zonų. 

 Antanas Kalnius uždavė klausimą, kaip ESO kontroliuoja rangovus, kurie vykdydami 

darbus laikinai nutraukia elektros tiekimą vartotojams, ir pateikė savo nuomonę dėl elektros vartotojų 

informavimo tvarkos, planuojant nutraukti elektros tiekimą. Ovidijus Martinonis atsakė, kad prieš 

kiekvieną planinį darbą yra informuojami vartotojai dėl numatomo elektros sutrikimo, tačiau  taip pat 

pastebėjo, kad pasitaiko atvejų, kai savalaikis informavimas sutrinka, ypač dėl atsiradusių neplaninių 

darbų. Pranešėjas informavo, jog ESO deda dideles pastangas, kad būtų atsižvelgta į verslo klientų 

pageidavimus, pabrėžė, kad yra galimybė verslo klientams keisti numatytų planinių darbų laiką ar 

prašyti generatoriaus suteikimo elektros tiekimo nutraukimo metu. Ovidijus Martinonis patikino, kad 

ESO siekiamybė – sklandžios komunikacijos ir bendradarbiavimo užtikrinimas. 

 Darius Jasaitis pritarė ESO atstovui dėl bendradarbiavimo su verslo klientais ir pateikė 

pavyzdį, kai Neringoje buvo atvežti ir pastatyti generatoriai.  

 Kolegijos nariai kitų klausimų neturėjo. Posėdžio pirmininkas padėkojo Ovidijui 

Martinoniui už pristatymą ir atsakymus.  

 

 Svarstomu klausimu sprendimai nebuvo priimami. 

 

 3. SVARSTYTA. Klaipėdos regiono plėtros tarybos 2023 m. kovo 10 d. sprendimo Nr.         

K/S-10 „Dėl 2022–2030 m. Klaipėdos regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimas. 

 Pranešėja – Jovita Michniovienė, Administracijos ekspertė. 

 

 Darius Jasaitis paklausė, ar yra kvorumas trečiojo darbotvarkės klausimo svarstymui. 

Administracijos direktorė Dalia Makuškienė ir Administracijos ekspertė Jovita Michniovienė 

informavo, kad nėra kvorumo (nėra 14 Kolegijos narių), kad būtų galima priimti sprendimą dėl   

2022–2030 m. Klaipėdos regiono plėtros plano pakeitimo. 

 Darius Jasaitis pranešė, kad laukiama, kol į posėdį atvyks Klaipėdos miesto savivaldybės 

meras Arvydas Vaitkus, ir pasiūlė pereiti prie ketvirtojo darbotvarkės klausimo svarstymo. 

   

 4. SVARSTYTA. Atstovų delegavimas į Europos Sąjungos Regionų komitetą. 

 Pranešėja – Audronė Aužbikavičiūtė, Administracijos vyriausioji specialistė. 

 

 Audronė Aužbikavičiūtė pristatė sprendimo projektą dėl atstovų delegavimo į Europos 

Sąjungos Regionų komitetą. Pranešėja informavo Kolegijos narius, kad sprendimo projektas 

parengtas vadovaujantis Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministro 2004 m. kovo 5 d. įsakymu 

Nr. 1V-59 „Dėl Lietuvos Respublikos atstovų delegavimo į Europos Sąjungos Regionų komitetą 

nuostatų patvirtinimo“ ir gavus Lietuvos savivaldybių asociacijos raštą su prašymu pateikti  Lietuvos 

savivaldybių asociacijai 6 kandidatūras iš Klaipėdos regiono į Regionų komiteto narius, nurodant 3 

tikruosius atstovus ir 3 pakaitinius atstovus.  
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 Administracijos vyriausioji specialistė informavo, kad Lietuvos savivaldybių asociacija, 

atsižvelgdama į nuostatuose įtvirtintus atrankos principus ir reikalavimus atstovams, iš visų regionų  

pateiktų kandidatūrų atrenka numatytą atstovų kandidatūrų skaičių, iš jų siūlo delegacijos pirmininko 

kandidatūrą ir teikia atstovų kandidatūrų sąrašą Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministerijai. 

Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministerija, suderinusi pateiktų kandidatūrų sąrašą su Lietuvos 

Respublikos užsienio reikalų ministerija, teikia jį tvirtinti Lietuvos Respublikos Vyriausybei. 

 Audronė Aužbikavičiūtė informavo, kad Administracija kreipėsi į Kolegijos narius su 

prašymu teikti kandidatus  į tikruosius ir pakaitinius atstovus Europos Sąjungos Regionų komitete. 

Iki numatytos datos Administracija  elektroniniu paštu gavo 3 pasiūlymus, iš kurių 2 – dėl tikrųjų 

atstovų teikimo, 1 – dėl pakaitinio atstovo teikimo.  

 Kandidatais į tikruosius atstovus siūloma teikti: 

 1. Arvydą Vaitkų, Klaipėdos miesto savivaldybės merą; 

 2. Bronių Markauską, Klaipėdos rajono savivaldybės merą.  

 Kandidatu į pakaitinį atstovą siūloma teikti: 

 1. Algimantą Šniepį, Klaipėdos miesto savivaldybės tarybos narį. 

 Pranešėja informavo, kad Lietuvos savivaldybių asociacijos prašymu pateiktos 

kandidatūros turi atstovauti skirtingus politinius darinius (komitetus, partijas). Arvydas Vaitkus 

atstovauja politinį komitetą „Ištikimi Klaipėdai“, Bronius Markauskas – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų 

sąjungai, Algimantas Šniepis – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungai. Kandidatai Administracijai yra 

pateikę gyvenimo aprašymus ir atitinka keliamus reikalavimus dėl užsienio kalbos mokėjimo lygio ir 

tiesioginio rinkėjų mandato (turi Lietuvos Respublikos savivaldybės tarybos nario ar savivaldybės 

mero mandatą). 

 Darius Jasaitis pasitikslino, ar dar būtų galima teikti 1 kandidatą į tikruosius atstovus ir 2 į 

pakaitinius atstovus Europos Sąjungos Regionų komitete. Audronė Aužbikavičiūtė tai patvirtino. 

Pirmininkas pasiteiravo Kolegijos narių, ar būtų kitų kandidatūrų pasiūlymų.  

 Bronius Markauskas informavo Kolegijos narius, kad jau vieną kadenciją yra Europos 

Sąjungos Regionų komiteto narys, taip pat papildė pranešimą, kad politinės partijos turi numatytas 

kvotas ir pačioje partijoje dar turi būti numatytų kandidatūrų aptarimas ir pritarimas joms. Galutinį 

kandidatūrų sąrašą formuos Lietuvos savivaldybių asociacija. Bronius Markauskas trumpai pristatė, 

kokias funkcijas atlieka Europos Sąjungos Regionų komitetas, papasakojo apie darbą plenarinėse 

sesijose Briuselyje bei politinių grupių, darbo grupių ir komitetų veiklą. 

 Darius Jasaitis pasiteiravo, kas apmoka Europos Sąjungos Regionų komiteto narių 

komandiruotes. Bronius Markauskas atsakė, kad kelionių išlaidas apmoka Europos Sąjungos 

Komisija. 

 Pirmininkas pasiteiravo, ar būtų papildomų pasiūlymų į tikruosius ir pakaitinius atstovus 

Europos Sąjungos Regionų komitete. Iš Kolegijos narių kitų pasiūlymų nebuvo gauta. Darius Jasaitis 

paprašė Kolegijos narių balsuoti dėl sprendimo priėmimo dėl pasiūlytų kandidatų teikimo į tikruosius 

ir pakaitinius atstovus Europos Sąjungos Regionų komitete. 

 Balsavimo rezultatai: pritarė – 13 Kolegijos narių, nepritarė – 0, nusišalino – 0. 

 

 NUTARTA. Priimti sprendimą „Dėl atstovų delegavimo į Europos Sąjungos Regionų 

komitetą“. 

 



6 

 

 

 5. SVARSTYTA. Išvados pateikimas Klaipėdos regiono plėtros tarybos visuotiniam 

dalyvių susirinkimui dėl Klaipėdos regiono plėtros tarybos administracijos direktoriaus darbo 

apmokėjimo sistemos aprašo pakeitimo. 

 Pranešėja – Dalia Makuškienė, Administracijos direktorė. 

 

 Dalia Makuškienė Kolegijos nariams pranešė, kad š. m. birželio mėnesį Kolegijos nariai 

buvo informuoti apie šį pavasarį Kretingos rajono savivaldybės administracijos Centralizuoto vidaus 

audito skyriaus atliktą Klaipėdos regiono plėtros tarybos veiklos vertinimo vidaus auditą, kurio metu 

buvo nustatyta keletas trūkumų. Šio sprendimo projektas yra skirtas vieno iš nustatytų trūkumų 

pašalinimui.  

 Dalia Makuškienė pranešė, kad vadovaujantis Lietuvos Respublikos regioninės plėtros 

įstatymu, Administracijos direktoriaus pareiginė alga nustatoma, atsižvelgiant į šiuos kriterijus: 

išsilavinimą, vadovaujamo darbo patirtį, profesinio darbo patirtį, veiklos sudėtingumą, darbo krūvį, 

atsakomybės lygį, papildomų įgūdžių ir žinių, svarbių einamoms pareigoms, turėjimą ir pan. 

Kretingos rajono savivaldybės administracijos Centralizuoto vidaus audito skyriaus ataskaitoje buvo 

nurodyta, kad Administracijos  darbuotojų ir direktoriaus darbo apmokėjimo sistema nepilnai atitinka 

Regioninės plėtros įstatymo nustatytų reikalavimų dėl ne visų nustatytų kriterijų taikymo. Kadangi 

Administracijos direktoriaus darbo apmokėjimo sistemos apraše buvo nurodyta, kad Administracijos 

direktoriaus pareiginė alga nustatoma, atsižvelgiant į šiuos kriterijus: išsilavinimą, vadovaujamo 

darbo patirtį, profesinio darbo patirtį ir veiklos sudėtingumą, siūloma, atsižvelgiant į auditorės 

pastabas, darbo apmokėjimo sistemą papildyti ir kitais kriterijais, išvardintais Lietuvos Respublikos 

regioninės plėtros įstatyme.  

 Pranešėja pristatė Administracijos direktoriaus pareiginės algos koeficiento apskaičiavimo 

tvarką, pagal kurią Administracijos direktoriaus pareiginės algos koeficientas apskaičiuojamas prie 

minimalaus pagal pareigybę pareiginės algos koeficiento dydžio, kuris yra apibrėžtas Lietuvos 

Respublikos regioninės plėtros įstatyme, pridedant kriterijui priskirtą koeficiento dydį.  

 Dalia Makuškienė priminė, kad pagal Klaipėdos regiono plėtros tarybos nuostatus Kolegija 

svarsto Administracijos direktoriaus darbo apmokėjimo sistemos projektą ir teikia išvadas dėl jo 

Visuotiniam dalyvių susirinkimui. Visuotinis dalyvių susirinkimas priims sprendimą dėl 

Administracijos direktoriaus darbo apmokėjimo sistemos aprašo pakeitimo. 

 Kolegijos nariai išklausė pranešimą. Posėdžio pirmininkas Arvydas Vaitkus pasiteiravo 

Kolegijos narių, ar būtų klausimų. 

 Bronius Markauskas pasitikslino, ar šio sprendimo projekte pateikti bendriniai 

reikalavimai, kurie bus taikomi ir ateityje. Dalia Makuškienė tai patvirtino. 

 Kitų klausimų Kolegijos nariai nepateikė. Arvydas Vaitkus paprašė Kolegijos narių 

balsuoti dėl sprendimo priėmimo. 

 Balsavimo rezultatai: pritarė – 14 Kolegijos narių, nepritarė – 0, nusišalino – 0. 

  

 NUTARTA. Priimti sprendimą „Dėl išvados pateikimo Klaipėdos regiono plėtros tarybos 

visuotiniam dalyvių susirinkimui dėl Klaipėdos regiono plėtros tarybos administracijos direktoriaus 

darbo apmokėjimo sistemos aprašo pakeitimo“. 

 

 6. SVARSTYTA. Klaipėdos regiono plėtros tarybos 2023 m. kovo 10 d. sprendimo Nr.         

K/S-10 „Dėl 2022–2030 m. Klaipėdos regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimas. 
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 Pranešėja – Jovita Michniovienė, Administracijos ekspertė. 

 

 Arvydas Vaitkus pasiūlė grįžti prie trečiojo darbotvarkės klausimo svarstymo ir žodį 

suteikė Administracijos ekspertei Jovitai Michniovienei. Administracijos ekspertė Kolegijos nariams 

pristatė 2022–2030 m. Klaipėdos regiono plėtros plano pakeitimo projektą, kuriame yra įtrauktos 

naujos pažangos priemonės. 

 Jovita Michniovienė informavo, kad planas papildytas IX skirsniu ir pažangos priemone 

Nr. LT023-01-01-09 „Įgyvendinti Klaipėdos regiono funkcinės zonos strategiją“, kurią į planą 

įtraukti buvo galima tik patvirtinus pačią strategiją. Savivaldybės tai padarė š. m. gegužės mėnesį. 

Pranešėja paminėjo, kad pažangos priemonės veikla ir poveiklės yra perkeltos iš pačios strategijos, ir 

jas pristatė Kolegijos nariams, aptarė pažangos priemonės veiklų produkto ir rezultato rodiklius. Šios 

pažangos priemonės įgyvendinime dalyvauja šešios Klaipėdos regiono savivaldybės. Klaipėdos 

miesto savivaldybė pažangos priemonės įgyvendinime nedalyvauja, ji prisideda tik prie 

neinvesticinių veiksmų įgyvendinimo. Preliminarus pažangos lėšų poreikis – 66 784 078,44 Eur, iš 

jų Europos Sąjungos paramos lėšos sudaro 56 765 711,56 Eur. Tai pati didžiausia 2022–2030 m. 

Klaipėdos regiono plėtros plano priemonė, ji sudaro 28 % visų lėšų, todėl jos įgyvendinimas yra labai 

svarbus. 

 Administracijos ekspertė pristatė naują pažangos priemonę Nr. LT023-04-03-10 „Pagerinti 

sveikatos priežiūros paslaugų kokybę ir prieinamumą“, kurios įgyvendinime dalyvauja trys iš 

septynių regiono savivaldybių: Klaipėdos r. sav., Kretingos r. sav. ir Šilutės r. sav. Preliminarus 

pažangos lėšų poreikis – 1 498 472,00 Eur, iš jų Europos Sąjungos paramos lėšos sudaro 1 273 700,00 

Eur. Pranešėja aptarė numatomus projektus bei  pažangos priemonės veiklų produkto ir rezultato 

rodiklius. 

 Jovita Michniovienė Kolegijos narius informavo, kad plane yra papildyta numatyta 

pažangos priemonė Nr. LT023-03-01-07 „Plėtoti oro ir grunto taršos mažinimo ir prevencijos 

priemones“. Šios priemonės įgyvendinime dalyvauja dvi iš septynių regiono savivaldybių: Klaipėdos 

miesto sav. ir Kretingos r. sav. Preliminarus pažangos lėšų poreikis – 2 022 355,00 Eur, iš jų Europos 

Sąjungos paramos lėšos sudaro 1 719 000,00 Eur. Pranešėja aptarė pažangos priemonės veiklų 

produkto ir rezultato rodiklius, įtrauktą poveikio rodiklį „Priešlaikinės mirtys, priskiriamos 

ilgalaikiams kietųjų dalelių KD2,5 poveikiui / mirusiųjų skaičius 100 tūkst. gyventojų“. 

 Antanas Kalnius pasiteiravo, kokios pasekmės laukia neįgyvendinus rodiklių. Jovita 

Michniovienė atsakė, kad kaip regionas turime prisidėti prie Regionų plėtros programos siekiamybės 

ir poveikio rodiklio įgyvendinimo, tačiau ypač svarbu pasiekti Klaipėdos regiono plėtros plane 

numatytus produktų ir rezultatų rodiklius. 

 Administracijos ekspertė Kolegijos nariams pristatė kitus atliktus 2022–2030 m. Klaipėdos 

regiono plėtros plano papildymus ir redakcinio pobūdžio patikslinimus.  

 Jovita Michniovienė supažindino su Kolegijos patariamosios partnerių grupės išsakytais 

pastebėjimais dėl viešojo transporto srities. Kolegijos patariamoji partnerių grupė akcentavo, kad 

šioje srityje trūksta  inovatyvumo ir autobusų viešojo transporto integracijos su kitos rūšies transportu. 

Pranešėja Kolegijos nariams pristatė Partnerių grupės pastebėjimus dėl nenumatytų kvapų 

prevencijos priemonių ir nepakankamai numatytų ekonominės plėtros priemonių, kadangi kelių 

sklypų sutvarkymas nepritraukia investuotojų, todėl reikėtų pasiruošti studiją, nusimatant poreikį, 

kokių sklypų ir priemonių reikėtų. Pranešėja atkreipė dėmesį į Patariamosios partnerių grupės pateiktą 

pastabą dėl kvalifikuotos darbo jėgos trūkumo, taip pat informavo Kolegijos narius, kad Partnerių 
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grupė išsakė pageidavimą artimiausiu metu dalyvauti Kolegijos posėdyje, kad išsakytų ir kitas 

problemas. 

 Arvydas Vaitkus padėkojo pranešėjai už pristatymą. 

 Bronius Markauskas pasitikslino, kiek yra numatyta pakrančių turizmo objektų. Jovita 

Michniovienė atsakė, kad yra numatytas vienas objektas, šis rodiklis įtraukas dėl Palangos miesto 

savivaldybės Šventosios uosto projekto. Bronius Markauskas pasiteiravo Administracijos ekspertės 

dėl kvietimų teikti projektų įgyvendinimo planus procedūrų. Jovita Michniovienė atsakė, kad 

kvietimai teikti projektų įgyvendinimo planus yra skelbiami Europos Sąjungos investicijų 

internetinėje svetainėje, taip pat Administracija savo internetinėje svetainėje prie pažangos priemonių 

pagrindimo aprašų įkelia patvirtintus kvietimų planus, be to, Klaipėdos regiono savivaldybių 

Strateginių skyrių specialistai yra informuojami Administracijos ekspertės apie paskelbtus kvietimus 

teikti projektų įgyvendinimo planus. 

 Vytautas Laurinaitis Kolegijos nariams pateikė savo nuomonę apie susisiekimo srities 

projektus ir galimybę juos pripažinti valstybinės svarbos projektais. Šilutės rajono savivaldybės 

meras papasakojo Kolegijos nariams, kaip buvo įgyvendinamas valstybinis Šilutės rajono 

savivaldybės Rusnės estakados projektas. Arvydas Vaitkus pritarė, kad reikia išsiaiškinti visas 

galimybes ir procedūras dėl valstybinės svarbos projektų.  

 Kolegijos nariai kitų klausimų dėl trečiojo darbotvarkės klausimo neturėjo. 

 Arvydas Vaitkus paprašė Kolegijos narių balsuoti dėl sprendimo priėmimo. 

 Balsavimo rezultatai: pritarė – 14 Kolegijos narių, nepritarė – 0, nusišalino – 0. 

  

 NUTARTA. Priimti sprendimą „Dėl Klaipėdos regiono plėtros tarybos 2023 m. kovo 10 d. 

sprendimo Nr. K/S-10 „Dėl 2022–2030 m. Klaipėdos regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimo“. 

  

 7. SVARSTYTA. Pasiūlymas Klaipėdos regiono plėtros tarybos visuotiniam dalyvių 

susirinkimui dėl priemokos Administracijos direktoriui skyrimo pateikimo. 

 Pranešėjas – Arvydas Vaitkus, Klaipėdos miesto savivaldybės meras, Kolegijos 

pirmininkas. 

  

 Arvydas Vaitkus supažindino Kolegijos narius su šeštuoju pagal darbotvarkę klausimu – 

su parengtu sprendimo projektu dėl pasiūlymo pateikimo Klaipėdos regiono plėtros tarybos 

Visuotiniam dalyvių susirinkimui dėl priemokos Administracijos direktoriui skyrimo už papildomų 

užduočių, nenustatytų pareigybės aprašyme, atlikimą, kai dėl to viršijamas įprastas darbo krūvis. 

Posėdžio pirmininkas pristatė posėdžio dalyviams, kokie būtini papildomi darbai ir užduotys dėl 

2023–2029 metų Klaipėdos regiono funkcinės zonos strategijos yra nenustatyti Administracijos 

direktoriaus pareigybės aprašyme, ir informavo, kokio dydžio priemoką siūloma skirti iš Klaipėdos 

regiono plėtros tarybos dalyvių stojamųjų įnašų ir Klaipėdos regiono plėtros tarybos dalyvių metinio 

mokesčio lėšų, aptarė šių ir vėlesnių metų apskaičiuotą lėšų poreikį. 

 Vytautas Laurinaitis, Darius Jasaitis ir Steponas Kazlauskas padiskutavo dėl priedų 

skyrimo darbuotojams. 

 Posėdžio pirmininkas paprašė balsuoti dėl pristatyto pasiūlymo projekto dėl priemokos 

Administracijos direktoriui skyrimo. Bendru sutarimu pasiūlymui buvo pritarta. 
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 Po bendru sutarimu priimto pasiūlymo Antanas Kalnius išdėstė savo nuomonę dėl priedo 

skyrimo Administracijos direktoriui. Arvydas Vaitkus taip pat pateikė savo nuomonę šiuo klausimu, 

aptardamas darbo krūvių mastus.  

 Balsavimo rezultatai: pritarė – 14 Kolegijos narių, nepritarė – 0, nusišalino – 0. 

  

 NUTARTA. Priimti sprendimą „Dėl pasiūlymo Klaipėdos regiono plėtros tarybos 

visuotiniam dalyvių susirinkimui dėl priemokos Administracijos direktoriui skyrimo pateikimo“. 

  

 8. SVARSTYTA. Kitų klausimų aptarimas. 

 

 Arvydas Vaitkus ir Bronius Markauskas informavo, kad asociacija „Klaipėdos regionas“ 

kreipėsi į Klaipėdos regiono plėtros tarybą su prašymu po Kolegijos posėdžio sukviesti Klaipėdos 

regiono savivaldybių merus ir aptarti keletą asociacijos klausimų. 

 Klaipėdos regiono savivaldybių merai sutiko po Kolegijos posėdžio  apsvarstyti asociacijos 

„Klaipėdos regionas“ klausimus. 

 

 

 

Posėdžio pirmininkas               Arvydas Vaitkus  

 

 

 

Posėdžio pirmininko pavaduotojas                Darius Jasaitis 

 

 

                                                                                       

Posėdžio sekretorė                 Deimantė Martinkienė 

 


